

Title (en)
Bicycle tent.

Title (de)
Fahrradzelt.

Title (fr)
Tente pour cycles.

Publication
EP 0590351 A1 19940406 (DE)

Application
EP 93114193 A 19930904

Priority

- CA 2102555 A 19931105
- DE 9212209 U 19920910

Abstract (en)

A description is given of a tent which is specially designed for the requirements of a cyclist, in that it exhibits a particularly small packing volume and low weight. A bicycle (26) is used as a pull arrangement such that the tent tarpaulin (12) rests on the saddle (24) and at least two points of the handlebar (28) of the bicycle, forming two ridge lines (20L, 20R) in doing so. The tent tarpaulin has a blank, which forms a three-dimensional structure, and a seam, in the case of which one sub-region (30), bordered by seams, of the tent tarpaulin (12) is in the form of a trapezium, a closable slit (36) which serves as an entrance being arranged in the trapezoidal sub-region, the edge (34), which is directed towards the ground, of the region having a length of between 130 and 180 cm, and the opposite, upper edge (22) of the region (30) having a length which essentially corresponds to the width of a conventional bicycle handlebar (28). <IMAGE>

Abstract (de)

Es wird ein Zelt beschrieben, das speziell für die Bedürfnisse eines Radwanderers ausgelegt ist, indem es ein besonders Kleines Packvolumen und geringes Gewicht aufweist. Als Gestänge wird ein Fahrrad (26) dergestalt verwendet, daß die Zeltplane (12) unter Bildung zweier Firstlinien (20L, 20R) auf dem Sattel (24) und zumindest zwei Punkten der Lenkstange (28) des Fahrrades aufliegt. Die Zeltplane weist einen eine räumliche Struktur ausbildenden Zuschnitt und eine Nahtführung auf, bei der ein durch Nähte abgegrenzter Teilbereich (30) der Zeltplane (12) trapezförmig ausgebildet ist, wobei in dem trapezförmigen Teilbereich ein als Eingang dienender verschließbarer Schlitz (36) angeordnet ist, die dem Boden zugewandte Kante (34) des Bereiches zwischen 130 und 180 cm lang ist und die gegenüberliegende, obere Kante (22) des Bereiches (30) eine Länge aufweist, die im wesentlichen der Breite eines herkömmlichen Fahrradlenkers (28) entspricht. <IMAGE>

IPC 1-7
E04H 15/06; B62J 19/00

IPC 8 full level
E04H 6/00 (2006.01); **E04H 15/06** (2006.01)

CPC (source: EP US)
E04H 6/005 (2013.01 - EP US); **E04H 15/06** (2013.01 - EP US)

Citation (search report)

- [XY] FR 1039969 A 19531012
- [YA] FR 2353244 A1 19771230 - HERBEZ FRANCOIS G A [FR]

Cited by
FR3082220A1

Designated contracting state (EPC)
AT BE CH DE DK ES FR GB GR IE IT LI LU MC NL PT SE

DOCDB simple family (publication)
DE 9212209 U1 19930225; CA 2102555 A1 19950506; EP 0590351 A1 19940406; US 5372156 A 19941213

DOCDB simple family (application)
DE 9212209 U 19920910; CA 2102555 A 19931105; EP 93114193 A 19930904; US 11899493 A 19930909